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Onderstaand treft u de beantwoording aan van de vragen die uw fractie gesteld heeft in het kader 
van artikel 47 van het Reglement van Orde. 
 
Vraag 1: 
Waarom ontbreekt de burgemeester van Maastricht als ondertekenaar van het manifest? 
 
Antwoord 1: 
Het gestelde onder punt 1 (pak en pluk criminelen), punt 2 (breek de gouden roltrap af) en punt 4 
(mobiliseer de samenleving) kan ik zeker ondersteunen. Voor het gestelde onder punt 3 (legaliseer 
softdrugs) is dit echter anders. Met het in dit stadium volledig legaliseren van softdrugs (productie en 
verkoop) raken we de controle kwijt op de handelsketen rondom softdrugs met alle gevolgen voor de 
volksgezondheid van dien. Bovendien is legaliseren van softdrugs alleen zinvol als we dat op zijn 
minst op Europees niveau doen.  
 
Dat is waarom Maastricht deelneemt aan het experiment Gesloten Coffeeshopketen. Hiermee gaan 
we bezien of en hoe op kwaliteit gecontroleerde wiet gedecriminaliseerd aan de coffeeshops kan 
worden toegeleverd en wat de effecten hiervan zijn. Ik verwacht dat we door het reguleren van de 
keten van productie tot verkoop van softdrugs meer grip krijgen op de markt. Daarmee kunnen we 
ook het criminele verdienmodel rondom softdrugs een flinke slag toebrengen. Door de productie 
alleen te laten plaatsvinden door gecertificeerde bedrijven kunnen we de kwaliteit van de softdrugs 
en de boekhouding van deze bedrijven controleren.  

Naast het punt dat ik geen voorstander ben van legaliseren van softdrugs constateer ik dat de 
overige punten uit het manifest al verwerkt zijn in onze Maastrichtse aanpak ondermijning waarover 
u eerder dit jaar een Raadsinformatiebrief (RIB_-_Maastricht_Weerbare_Stad.pdf (parlaeus.nl)) heeft 
ontvangen. Hoewel er nooit genoeg aandacht kan zijn voor de aanpak van ondermijning, heeft ook 
dat meegespeeld in mijn overweging om niet mede te ondertekenen.  

Vraag 2: 
Is de burgemeester bereid om op korte termijn het manifest alsnog te ondertekenen en hier publiek 
uiting aan te geven, zodat duidelijk wordt dat ook de gemeente Maastricht het manifest steunt? Zo 
nee, waarom niet? 
 

https://maastricht.parlaeus.nl/user/search/action=showgd/item=24441/RIB_-_Maastricht_Weerbare_Stad.pdf
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Antwoord 2: 
Nee, zie antwoord vraag 1. Zoals toegelicht bij antwoord 1 zal ik het manifest – overigens evenals de 
nodige andere burgemeesters – niet ondertekenen omdat ik de inhoud niet volledig kan 
ondersteunen. De kern van de boodschap namelijk het komen tot een verbeterde aanpak en de 
juiste focus op ondermijning onderschrijf ik volledig. Dit laten we zien met onze huidige 
ondermijningsaanpak. 
 
Vraag 3: 
Kan de burgemeester toezeggen dat het weghalen van het verdienmodel bij criminelen onderdeel 
wordt van de nieuwe Maastricht ondermijningsaanpak? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 3: 
Ja. Zoals in vraag 1 beantwoord is het doel van het Experiment Gesloten Coffeeshopketen - waar 
Maastricht aan deelneemt - het decriminaliseren van de coffeeshops. Dit bereiken wij door de 
toelevering van softdrugs enkel te laten plaatsvinden door gecertificeerde bedrijven. Daarmee 
snijden wij criminelen de pas af voor wat betreft het criminele verdienmodel als gevolg van de illegale 
toelevering van softdrugs aan coffeeshops.  
 
Dit sluit goed aan bij de huidige ondermijningsaanpak waarbij wij al maatregelen treffen om het 
crimineel verdienmodel zoveel als mogelijk weg te halen. Wij investeren bijvoorbeeld in RIEC-
verband samen met onze ketenpartners in het zoveel mogelijk afpakken van crimineel vermogen.  
Dit kan zowel strafrechtelijk, fiscaal als bestuurlijk. Ook met de inzet van de Wet Bibob voorkomen 
wij dat criminelen gefaciliteerd worden om bijvoorbeeld crimineel vermogen te benutten of strafbare 
feiten te plegen.  
 
 
 

 


